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REVISTA PRESEI 
 
 

 Parlamentul își începe vineri activitatea 
Camera Deputaților și Senatul sunt convocate, vineri, în cea de a doua sesiune parlamentară ordinară a anului, 
printre prioritățile legislative fiind mai multe proiecte așteptate de la Guvern - modificările la legea pensiilor, 
pachetul de legi ale Justiției sau înființarea Fondului Suveran de Investiții. 
În prima zi a sesiunii, cele două Camere se vor întruni în ședințe separate pentru a alege membrii Birourilor 
permanente — vicepreședinții, secretarii și chestorii—, la propunerea grupurilor parlamentare, conform 
algoritmului politic. 
Președintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a convocat Biroul permanent pentru vineri, la ora 11,00, urmând 
ca de la ora 11,30 grupurile parlamentare să se întrunească fiecare într-o ședință. La Camera Deputaților, Biroul 
permanent a fost convocat la ora 10,30. Ședințele în plen vor avea loc de la ora 12,00. 
În această sesiune, Senatul și Camera Deputaților trebuie să se pronunțe atât asupra proiectelor restante din 
sesiunile precedente, asupra inițiativelor legislative depuse de parlamentari, cât și asupra proiectelor și 
ordonanțelor care vin de la Guvern. 
* Senat 
Senatorii își vor îndrepta atenția, printre altele, asupra unor acte normative care nu au fost finalizate în sesiunea 
trecută, printre care propunerea legislativă pentru modificarea Legii administrației publice locale 215/2001, 
inițiată de PSD, potrivit căreia hotărârile referitoare la patrimoniul unităților administrativ-teritoriale (UAT) să fie 
adoptate de consiliile locale și județene cu votul majorității simple a consilierilor în funcție. 
Un alt proiect pentru care Comisiile de specialitate au acordat raport favorabil cu amendamente, dar care nu a 
intrat în dezbaterea plenului din cauza disputelor generate este cel inițiat de parlamentarii UDMR prin care ziua 
de 15 martie este consacrată ca sărbătoare a comunității maghiare din România, urmând ca angajaților maghiari 
să li se acorde o zi liberă pentru a participa la manifestări. 
Traseul legislativ al inițiativei cetățenești privind redefinirea familiei în Constituție, adoptată de Camera 
Deputaților, nu a fost finalizat în Senat. Proiectul de act normativ va fi dezbătut de Senat în sesiunea din toamnă, 
președintele acestui for, Călin Popescu-Tăriceanu, estimând, la sfârșitul lunii mai, că referendumul pentru această 
revizuire a Legii fundamentale se va organiza tot în toamnă. 
Deși procedura de alegere a doi reprezentanți ai societății civile în CSM a fost demarată în noiembrie 2016 și 
reluată pe 13 martie 2017, Senatul nu a decis încă în privința numirii celor două persoane în CSM. Astfel, Camera 
superioară a Parlamentului trebuie să ia o decizie, în această sesiune, în privința celor două funcții din CSM, în 
prezent fiind 12 persoane care și-au depus candidatura. 
De asemenea, senatorii trebuie să se pronunțe și asupra solicitării DNA privind încuviințarea urmăririi penale față 
de senatorul Viorel Ilie, ministru pentru Relația cu Parlamentul. Această solicitare ar putea fi discutată vineri, la 
începerea sesiunii, în Biroul permanent al Senatului. Biroul permanent va înainta cererea Comisiei juridice în 
vederea formulării unui punct de vedere, care va fi transmis plenului, cel în măsură să încuviințeze sau să respingă 
solicitarea. 
Pe 25 august, procurorul șef al Direcției Naționale Anticorupție, Laura Codruța Kovesi, a cerut sesizarea Senatului, 
pentru formularea cererii de efectuare a urmăririi penale față de Viorel Ilie pentru instigare la folosire, în orice 
mod, direct sau indirect, de informații ce nu sunt destinate publicității ori permiterea accesului unor persoane 
neautorizate la aceste informații, în perioada exercitării funcției ministeriale. 
* Camera Deputaților 
Și Camera Deputaților are de dezbătut, în această sesiune, mai multe proiecte de lege rămase restante, cel mai 
controversat fiind proiectul de lege pentru grațierea unor pedepse și a unor măsuri educative privative de 
libertate, adoptat tacit de către Senat. 
Proiectul a fost îndelung dezbătut de senatori, mai întâi modificat în Comisia juridică, pentru ca mai apoi să se 
renunțe la aceste modificări, după ce președintele Camerei Deputaților, social-democratul Liviu Dragnea, le-a 
criticat. Ca urmare, proiectul a trecut tacit de Senat, în varianta venită de la Guvern. Prima sesiune a anului s-a 
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încheiat înainte ca deputații din Comisia juridică să se pronunțe și să întocmească un raport care să fie, trimis, 
ulterior, plenului. 
Legea lobby-ului mai constituie o problemă de rezolvat, la Comisia juridică a Camerei Deputaților aflându-se mai 
multe proiecte pe această temă. De asemenea, proiectul legii tuberculozei va intra în dezbaterea Comisiei pentru 
sănătate a Camerei Deputaților și apoi în plen. 
Mai sunt o serie de proiecte adoptate de Senat, ca primă Cameră sesizată, și care urmează să fie dezbătute de 
Camera Deputaților, ca for decizional, cum ar fi cele referitoare la creșterea plafonului de scutire de TVA, 
eliminarea mai multor comisioane aferente conturilor bancare de bază ale românilor, extinderea obligației 
magazinelor de a accepta plăți cu cardul. 
* Senatorii și deputații trebuie să se pronunțe în această sesiune și cu privire la o serie de ordonanțe și proiecte de 
lege adoptate sau aflate în lucru la Guvern. 
Proiectul de lege referitor la Fondul Suveran de Dezvolare și Investiții este unul dintre acestea, premierul Mihai 
Tudose afirmând că urmează să fie trimis în septembrie, în Parlament, după o ultimă discuție la nivel politic în 
PSD. 
Un alt proiect important se referă la modificarea legilor Justiției, prezentat de ministrul Tudorel Toader și care a 
ajuns joi la Consiliul Superior al Magistraturii pentru un aviz consultativ. După primirea avizului de la CSM, 
proiectul va fi supus aprobării în ședința de Guvern, iar apoi va fi trimis spre dezbatere Parlamentului, a anunțat 
ministrul Tudorel Toader. 
Modificarea legii pensiilor va ajunge la Parlament până la 1 octombrie și va fi dezbătută mai întâi de Senat și, apoi, 
în Camera Deputaților, ca for decizional. Președintele Comisiei pentru muncă, social-democratul Adrian Solomon, 
a spus că proiectul trebuie finalizat până la începutul anului viitor. 
Parlamentarii mai au de dezbătut și o serie de ordonanțe de urgență, printre acestea se află cele referitoare la 
plafonarea pensiilor speciale, la plafonarea indemnizațiilor pentru creșterea copilului la 8.500 lei, la mărirea 
salariilor politiștilor cu 10% și cu 15% a salariilor personalului civil din instituțiile de siguranță națională. De 
asemenea, senatorii și deputații trebuie să se pronunțe și asupra ordonanței de urgență privind trecerea ELCEN la 
Primăria Capitalei. Alte ordonanțe adoptate de Guvern și care vor intra în dezbaterea Senatului și Camerei 
Deputaților în această toamnă se referă la modificarea Codului fiscal, în sensul majorării graduale a accizelor 
pentru benzină și motorină, la instituirea plății defalcate a Taxei pe Valoarea Adăugată (TVA), obligatoriu de la 1 
ianuarie 2018. 
De asemenea, Comisia parlamentară de anchetă privind alegerile prezidențiale din 2009 urmează să-și prezinte 
raportul în 8 septembrie. Membrii Comisiei au audiat mai multe persoane, au trimis mai multe adrese unor 
instituții ale statului, ședințele fiind ținute și pe perioada vacanței parlamentare. 
* În noua sesiune, grupurile parlamentare din Senat și din Camera Deputaților urmează să-și aleagă liderii, 
viceliderii și secretarii. 
Grupurile parlamentare ale PSD au cea mai mare pondere în cele două Camere — 67 de senatori și 152 de 
deputați. Grupurile parlamentare ale PNL numără, potrivit site-urilor celor două instituții, 30 de senatori și 69 de 
deputați. USR are 13 senatori și 30 de deputați, UDMR are la Senat nouă membri, iar la Camera Deputaților — 21. 
Grupurile parlamentare ale ALDE au în componență 9 membri la Senat și 15 la Camera Deputaților. PMP are 9 
senatori și 16 deputați. La Camera Deputaților se adaugă grupul minorităților naționale format din 17 membri și 6 
deputați care sunt neafiliați. 
De asemenea, plenul Camerei urmează să vacanteze 4 locuri de deputați ca urmare a demisiilor social-
democraților Constantin Trușcă, Iulian Iacomi și Leonardo Badea, dar și în urma decesului Adelinei Coste. 
Constantin Trușcă a demisionat din calitatea de deputat întrucât a fost ales primar al comunei Șimian din județul 
Mehedinți, Iulian Iacomi a fost ales primar la Lehliu Gară, iar Leonardo Badea a fost numit președinte ASF. 
Deputatul PSD de Bihor Adelina Coste a încetat din viață pe 13 august. Pe locul celor 4 urmează să fie validați 
supleanții de pe listele electorale. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Olguța Vasilescu, declarații de ULTIMĂ ORĂ: 'Ei vor avea salariile din start foarte mari' 
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Ministrul Muncii Lia Olguța Vasilescu a venit joi cu noi precizări despre salariile românilor. Ministrul Muncii a 
vorbit și despre contribuțiile care vor trece pe angajat. 
„A fost și o discuție inclusiv dacă vor trece contribuțiile pe angajat, au fost și ei de acord că este cea mai bună 
variantă să treacă aceste contribuții pe angajat, pentru că le crește pensia automat. Sunt situații, nu e cazul la 
stat, dar sunt unii angajați care nu pot să beneficieze, din păcate, de drepturi de pensie sau asigurări medicale 
pentru că firmele la care sunt angajați nu plătesc aceste contribuții în numele lor”, a declarat Lia Olguța Vasilescu. 
Ministrul a vorbit și despre salariile din sănătate și educație. 
„În ceea ce privește această salarizare, de la 1 ianuarie vor crește toate salariile pe brut cu 25%. În ceea ce 
privește educația și sănătatea, din martie vor mai avea creșteri, la educație încă 20%, iar sănătatea urcă direct în 
grila până în 2022. Ei vor avea salariile din start foarte mari, la care ceilalți bugetari se vor opri în 2022, dar am 
considerat că sănătatea este o prioritate în primul rând pentru a opri exodul medicilor și al asistentelor pentru că 
deja avem probleme foarte mari”, a declarat ministrul Muncii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Toader răspunde Ambasadei SUA: Firesc ar fi ca o îngrijorare să fie și motivată 
Ministrul justiției, Tudorel Toader, a declarat joi seară, referindu-se la reacția Ambasadei SUA privind 
propunerile de modificare a legilor justiției, că firesc este ca o îngrijorare care a fost exprimată să fie și 
motivată, potrivit Agerpres. 
„A exprima o îngrijorare firesc apare să fie și motivată, or, în această prezentare a stării de îngrijorare, eu nu am 
văzut care sunt fundamentele, care este motivul acestei stări de îngrijorare. Nu cred (...) că starea de îngrijorare 
vine din faptul că durata mandatelor celor cu funcții de conducere se va schimba din 3 ani în 4 ani (...). Nu este 
vorba de prelungirea mandatelor în curs, pentru că e un principiu general constituțional care spune că o lege care 
modifică o altă lege nu modifică mandatele în curs. (...) Nu cred că starea de îngrijorare poate să vină din faptul că 
(...) un magistrat care se pensionează astăzi, care în timpul activității profesionale are un apartament în centrul 
Bucureștiului și pentru care plătește o chirie de 50 de lei sau maximum 94 de lei... Vine o vreme pentru fiecare, 
beneficiul locativ rămâne soțului supraviețuitor iar după soțul supraviețuitor rămâne și copiilor acestuia. Nu cred 
că acesta este un temei pentru o stare de îngrijorare”, a spus Toader la România TV. 
Ministrul justiției a catalogat drept „dur” termenul de îngrijorare folosit de reprezentanții Ambasadei SUA în 
mesajul făcut public pe această temă. 
Ambasada SUA și-a manifestat îngrijorarea cu privire la propunerile Ministerului Justiției din 23 august de 
revizuire a sistemului judiciar. 
„Statele Unite au luat cunoștință de propunerile Ministerului Justiției din 23 august cu îngrijorare pentru 
independența sistemului judiciar. Îndemnăm toți actorii executivi, legislativi și judiciari din România să colaboreze 
pentru a continua lupta țării împotriva corupției și pentru a asigura credibilitatea instituțiilor sale”, arăta marți 
Ambasada SUA, într-un comunicat. 
Potrivit misiunii diplomatice, Parteneriatul Strategic dintre Statele Unite ale Americii și România se bazează pe 
angajamentul față de valorile democratice, buna guvernare și consolidarea statului de drept, întrucât acestea sunt 
fundamentul pentru creșterea securității și prosperității noastre comune. 
(Sursa: Agerpres) 

 CSM anunţă că va da aviz pe legile justiţiei la sfârşitul lunii viitoare 
Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a publicat calendarul avizării propunerilor de modificare a legilor 
justiţiei promovate de ministrul Tudorel Toader şi arată că, în ultima săptămână din septembrie, va emite un 
aviz, pozitiv sau negativ, faţă de aceste propuneri, potrivit news.ro.  
Potrivit CSM, calendarul activităţilor interne aferente procedurii de avizare a acestui proiect de act normativ va 
presupune „consultarea Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, a Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie, a celorlalte instanţe judecătoreşti şi a parchetelor de pe lângă acestea, a Institutului Naţional al 
Magistraturii, a Şcolii Naţionale de Grefieri, a Inspecţiei Judiciare precum şi a asociaţiilor profesionale ale 
judecătorilor şi procurorilor, care sunt invitate să transmită Consiliului Superior al Magistraturii propunerile şi 
observaţiile pe marginea acestui proiect de lege până la dată de 13 septembrie 2017”, se arată într-un comunciat 
al CSM. 
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Urmează centralizarea tuturor acestor propuneri de către Direcţia legislaţie, documentare şi contencios din cadrul 
CSM până la dată de 20 septembrie 2017. 
Avizul consultative prevăzut de lege  urmează să fie emis de plenul CSM în ultima săptămâna a lunii septembrie 
2017. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, miercuri că va trimite propunerile de modificare a legilor justiţiei 
doar la Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) nu şi la DNA, Parchetul General sau DIICOT, pe motiv că doar CSM 
avizează propunerile legislative şi pentru că procurorii nu fac legi, ci doar aplică şi interpretează legea. 
„Propunerile privind modificarea legilor justiţiei nu le voi trimite la Ministerul Public şi nici la componentele 
ministerului public, pentru că avizator este CSM. CSM care are Secţie pentru judecători, Secţie pentru procurori şi 
CSM-ul care este garantul independenţei justiţiei şi avizator pe legile justiţiei. (...)Trimit proiectul de lege la CSM, 
aştept să-l primim înapoi, îl trimit la Guvern şi de acolo începe procedura decizională. MJ este iniţiator, am pus în 
dezbatere principalele probleme”, a arătat Tudorel Toader. 
După numeroase critici şi solicitări ale magistraţilor, care au reclamat că nu au fost consultaţi şi au solicitat să 
vadă integral proiectul de lege, invocând exigenţele transparenţei decizionale, proiectul a fost postat miercuri 
seară pe site-ul Ministerului Justiţiei. 
Ministerul invocă, în expunerea de motive care însoţeşte proiectul de modificare a legilor Justiţiei, prevederi din 
ultimul raport MCV, o serie de decizii ale Curţii Constituţionale, dar şi noile ”realităţi şi nevoie ale sistemului 
judiciar” care impun reformarea cadrului legislativ în domeniu. 
„În ultimii ani a avut loc o reformă profundă a legislaţiei care constituie principalul instrument de lucru al 
sistemului judiciar realizată prin adoptarea celor patru coduri în materie civilă şi penală care au modificat 
competenţele instanţelor şi parchetelor, au reorganizat căile de atac, au generat tipuri noi de cauze şi proceduri, 
au determinat ample reorganizări ale secţiilor şi completelor instanţelor. Deşi unele modificări ale legilor justiţiei 
au fost promovate cu ocazia legilor de punere în aplicare a noilor coduri, totuşi există şi alte aspecte de ordin 
legislativ în acest domeniu ce se impun a fi supuse analizei şi dezbaterii publice”, se arată în expunerea de motive 
al proiectului de modificare a legilor Justiţiei. 
Proiectul de modificare a legii 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor prevede că preşedintele 
României este eliminat din procedura de numire a procurorilor şefi ai principalelor parchete, iar durata 
mandatului acestora este extinsă de la trei la patru ani. De asemenea, Inspecţia Judiciară a CSM va trece din 
subordinea acestei instituţii la Ministerul Justiţiei, iar ministrul Justiţiei poate să ceară procurorului general sau, 
după caz, procurorului şef al DNA sau DIICOT informări asupra activităţii parchetelor şi să dea îndrumări scrise cu 
privire la măsurile care trebuie luate pentru prevenirea şi combaterea eficientă a criminalităţii. Forma proiectului 
de modificare a legii privind statutul judecătorilor şi procurorilor este neschimbată faţă de cea prezentată 
săptămâna trecută de către ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
„Preşedintele şi vicepreşedinţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie sunt numiţi de către preşedintele României, la 
propunerea Consiliului Superior al Magistraturii – Secţia pentru judecători, dintre judecătorii Înaltei Curţi de 
Casaţie şi justiţie care au funcţionat la această instanţă cel puţin 2 ani şi nu au fost sancţionaţi disciplinar”, se 
arată la articolul 53, alin (1) al proiectului de lege. 
Modificarea constă în introducerea condiţiei ca judecătorii numiţi pe funcţii de conducere să nu fi fost sancţionaţi 
disciplinar, condiţionare care în prezent lipseşte. 
O altă modificare prevede că preşedintele României poate refuza o singură dată, motivat, numirea în funcţiile de 
conducere ale instanţei supreme. Prevederea este similară cu cea de la numirea miniştrilor, unde, de asemenea, 
preşedintele poate refuza o singură dată şi motivat propunerea făcută de şeful Guvernului pentru numirea unui 
nou ministru în Cabinet. 
Nu în ultimul rând, Tudorel Toader extinde mandatul preşedintelui şi vicepreşedinţilor Înaltei Curţi de la trei la 
patru ani. 
În ceea ce priveşte însă numirea şefilor principalelor parchete din România, preşedintele este eliminat din 
procedură. Articolul 54, alin (1) prevede: ”Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie, prim-adjunctul şi adjunctul acestuia, procurorul şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, adjuncţii acestuia, 
procurorii şefi de secţie ai Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi ai Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie, precum şi procurorul şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi 
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Terorism şi adjuncţii acestora sunt numiţi de Consiliul Superior al Magistraturii, secţia pentru procurori, la 
propunerea ministrului justiţiei, dintre procurorii care au o vechime minimă de 10 ani în funcţia de procuror, pe o 
perioadă de 4 ani, cu posibilitatea reînvestirii o singură dată”. 
În prezent, legea prevede că procurorii şefi sunt numiţi de către preşedintele României, la propunerea ministrului 
justiţiei şi cu avizul CSM, pentru o perioadă de 3 ani. 
La fel ca la numirea şefilor ÎCCJ, ministrul Justiţiei a introdus prevederea că CSM poate refuză o singură dată 
motivat propunerea făcută de minister pentru procurorii şefi ai principalelor parchete. 
De asemenea, potrivit proiectului, ministrul Justiţiei poate să ceară procurorului general sau, după caz, 
procurorului şef al DNA sau DIICOT informări asupra activităţii parchetelor şi să dea îndrumări scrise cu privire la 
măsurile care trebuie luate pentru prevenirea şi combaterea eficientă a criminalităţii. 
Nu în ultimul rând, proiectul prevede că Inspecţia Judiciară a CSM va trece din subordinea acestei instituţii la 
Ministerul Justiţiei, prevedere contestată de către magistraţi în săptămâna scursă de la anunţarea acestor 
modificări. Inspectorul şef al Inspecţiei Judiciare şi adjunctul acestuia sunt numiţi de ministrul Justiţiei dintre 
inspectorii judiciari în functie, în urma unui concurs, mai prevede proiectul. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Inspecţia Judiciară începe luni un control la Parchetul General, la solicitarea Ministerului Justiţiei 
Inspecţia Judicară începe luni un control la Parchetul General, la solicitarea Ministerului Justiţiei, a declarat 
pentru News.ro Bogdan Alexandru, purtător de cuvânt al Inspecţiei Judiciare. 
Inspecţia Judiciară începe luni, 4 septembrie, un control de fond la Parchetul General. Controlul a fost cerut de 
Ministerul Justiţiei”, a precizat purtătorul de cuvânt al IJ. 
El a menţionat că acest control va dura o lună. 
Bogdan Alexandru a precizat că echipa de inspectori este formată din opt procurori. 
Tot la cererea ministrului Justiţiei, Inspecţia Judiciară a făcut un control şi la DNA. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Mihai Tudose: Nu plănuim o taxă pe activele bancare. Precizările Finanțelor 
Premierul Mihai Tudose a negat  joi existența unei intenții a Guvernului de a introduce o taxă pe activele 
bancare, după afirmase recent senatorul PNL, Florin Cîțu. 
ACTUALIZARE. Ministerul Finanțelor vine cu precizări pe acest subiect: 
„În urma solicitărilor transmise Ministerului Finanțelor Publice și a articolului apărut într-o publicație economică 
de prestigiu cu titlul "Pierderi masive pentru acțiunile bancare după declarațiile lui Florin Cîțu, membru al Comisiei 
de Buget Finanțe, care anunță o taxă specială pe active de 0,5%", facem următoarea precizare: 
Atât la nivelul Ministerului de Finanțe cât și la nivelul grupurilor de lucru din care fac parte reprezentanți ai 
societății civile cu care se dezbat toate proiectele legislative, nu există intenția 
De asemenea, pe viitor recomandăm tuturor să se raporteze doar la documentele și comunicările oficiale ale 
instituției noastre.” 

 
„Guvernul României nu plănuieşte o taxă pe activele bancare în sistemul financiar”, declară Mihai Tudose, printr-
un sms trimis publicaţiei Bloomberg, potrivit Zf.ro. El a contrazis astfel comentariile lui Florin Cîţu, membru în 
comsisia Buget-Finanţe. 
Cîţu a anunţat recent că guvernul urmează să introducă o nouă taxă pe active, de 0,5%, care ar urma să fie 
aplicată instituţiilor bancare, asiguratorilor şi IFN-urilor. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 

 Transportatorii dau lecții Guvernului privind prețurile la carburanți 
Uniunea Națională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) solicită Guvernului să nu majoreze acciza la 
carburanți; România poate să devină un centru de alimentare de carburant în zona Balcanilor. 
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Transportatorii solicită să nu se aplice acciza la carburanți, ci să se îmbunătățească sistemul de rambursare a taxei 
pe valoare adăugată (TVA) străinilor, astfel încât România să devină un centru de alimentare de carburant din 
zona Balcanilor, precum Luxemburg în Europa de Vest. 
În felul acesta, România va deveni mai competitivă, iar statul român va ajunge sa colecteze mai mulți bani, nefiind 
necesară o majorare a accizei la carburanți. 
În România, se consumă anual aproximativ 7 miliarde de litri de carburanți, din care 5 miliarde de litri motorină și 
2 miliarde de litri benzină. 
"În cazul în care statul va majora acciza cu 38 de bani pe litrul de motorina și benzină, transportatorii români care 
efectuează operațiuni de transport internațional vor fi obligați să alimenteze în afara țării, iar prin reorientarea 
alimentării a doar 15% din volumul actual de motorină vândut în România și a scăderii cu același procent al 
alimentării cu benzină, se anulează orice câștig ipotetic al statului român!", precizează UNTRR. 
Potrivit transportatorilor, cei 38 de bani în plus la actuala acciză ar putea aduce statului 45,22 bani (acciză + TVA) 
pentru fiecare litru de motorină și benzină, suma colectată suplimentar fiind de circa 3,16 miliarde de lei, asta 
plecând de la premiza că nivelul consumului de motorină și benzină va rămâne neschimbat. 
UNTRR atrage însă atenția că 70% din alimentările actuale ale transportatorilor internaționali (români și străini) de 
pe teritoriul României s-ar putea reorienta imediat în afara României ceea ce ar "conduce la un impact dezastruos 
asupra bugetului statului român". 
"Realitatea indică faptul că circa 70% din alimentările actuale ale transportatorilor internaționali (români și străini) 
de pe teritoriul României s-ar putea reorienta imediat în afara României ceea ce ar conduce la un impact 
dezastruos asupra bugetului statului român. (De exemplu, un operator român care face transport internațional cu 
200 de camioane și în prezent alimentează lunar 300.000 litri de motorină în România și 300.000 litri de motorină 
în afara României, în cazul majorării accizei la motorină va alimenta lunar cel puțin 500.000 litri de motorina în 
afara României și sub 100.000 litri de motorină în România)", mai spun reprezentanții Uniunii Transportatorilor 
Rutieri. 
Potrivit UNTRR, prețul motorinei fără taxe din România este la mijlocul clasamentului UE28, situându-se pe locul 
14, fiind mai mic decât prețul fără taxe din 13 state europene, dar mai mare decât prețul din 14 state europene. 
Prețul motorinei fără taxe este mai mare decât media europeană, fiind al 5-lea preț mai mare decât media 
europeană. 
(Sursa: Digi 24) 
  
 

 Comisia Europeană a aprobat finanțarea proiectului "Crossbow", în care Transelectrica este parteneră împreună cu 
Centrul Român al Energiei 
Proiectul "CROSSBOW" (CROSS BOrder management of variable renewable energies and storage units enabling a 
transnational Wholesale market) a fost selectat în vederea finanțării de către Comisia Europeană în cadrul 
Programului Orizont 2020, informează Transelectrica printr-un comunicat remis vineri AGERPRES. 
Compania Transelectrica S.A. este parteneră în acest proiect cu Centrul Român al Energiei, în coordonarea 
Grupului Spaniol ETRA Investigation Y Desarrollo SA, alături de opt Operatori de Transport și de Sistem (OTS) din 
Europa Centrală și de Sud-Est: ADMIE (Grecia), ESO (Bulgaria), EMS (Serbia), NOS BiH (Bosnia-Herțegovina), HOPS 
(Croația), ELES (Slovenia), CGES (Muntenegru), MEPSO (Macedonia) și alți parteneri într-un consorțiu de 24 
organizații profesionale în domeniul energiei și telecomunicațiilor din 13 țări europene. 
În calitate de Operator de Transport și de Sistem din România, Transelectrica va permite accesul la date relevante 
pentru proiect, va asigura capacitățile tehnologice pentru teste și validări pe teren și va oferi, de asemenea, 
expertiză în domeniul energetic. 
Costul eligibil estimat al acțiunilor propuse, pentru cei 24 de parteneri, este în valoare de 22,1 milioane euro, iar 
valoarea maximă a subvenției este 17,287 milioane euro. 
Costul asumat de Transelectrica este în valoare de 498.250 euro, iar valoarea subvenției este de 400.969 euro. 
Rezultatele proiectului CROSSBOW vor fi evaluate în decurs de 18 luni de către unul dintre Coordonatorii 
Regionali de Siguranță (RSC) europeni și 8 OTS din Europa de Sud-Est (SEE), grupate astfel încât să formeze grupuri 
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care vor valida fiecare dintre rezultatele proiectului în cel puțin trei țări diferite, demonstrând în toate cazurile 
modul în care CROSSBOW abordează Provocările regionale cu care se confruntă acești OTS. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 14 persoane, printre care și preşedintele CNAS, au fost reţinute de DNA în dosarul fraudei de la Casa de 
Asigurări 
 
Update: 14 persoane au fost reținute și urmează să fie prezentate în fața instanței cu propunere de arestare 
preventivă. Printre acestea se numără preşedintele CNAS, Marian Burcea, fostul consilier al lui George Maior, 
Sergiu Ciobanu, medicul Ion-Răzvan Geambașu, care asigura interimatul Direcției Medic-șef din cadrul CASMB, o 
avocată, dar și mai mulți reprezentanți de societăți care împreună au constituit un grup infracțional. 
Dosarul ar fi fost declanșat de denunțul reprezentantei uneia dintre firmele care dorea să obțină contracte cu casa 
privind servicii de îngrijire la domiciliu. 
Aceasta ar fi explicat procurorilor anticorupție în detaliu mecanismele de fals și fraudare a banilor destinați 
acestui segment, respectiv cel al îngrijirii la domiciliu. 
Aceleași surse afirmă că luni bune denunțătoarea ar fi colaborat cu anchetatorii și ar fi purtat tehnică de 
înregistrare ambientală, producând astfel probele necesare procurorilor DNA pentru demararea dosarului. 
Știre ințială: Preşedintele CNAS, Marian Burcea, a fost reţinut de procurorii DNA, în dosarul în care se 
investighează decontări fictive de la instituţie. Surse judiciare spun că una dintre persoanele vizate de ancheta 
privind decontări fictive de la CNAS ar fi Sergiu Nicolae Ciobanu, fost consilier la SRI, scrie Mediafax. 
Sergiu Nicolae Ciobanu a fost adus de la Ministerul Apărării Naţionale (MApN) la SRI de George Maior, fost şef al 
serviciului, pentru a îi fi consilier. Acesta a părăsit SRI la finalul mandatului de director al lui George Maior. 
Cei doi, alături de alte persoane, au dat declaraţii joi la DNA. Conform unor surse judiciare, în acest dosar au mai 
fost reţinute alte cinci persoane. 
Infracţiunile investigate de DNA ar fi fost comise în perioada ianuarie 2016-august 2017, în legătură cu circuitul de 
decontare a serviciilor de îngrijiri medicale de către Casa de asigurări de sănătate a municipiului Bucureşti, 
activităţile fiind desfăşurate pe trei paliere. Prejudiciul adus bugetului CASMB este de aproximativ 13.200.000 lei,  
cu vătămarea drepturilor legale ale asiguraţilor cărora le-a fost refuzat acest tip de servicii medicale, respectiv 
asistenţă medicală la domiciliu. 
(Sursa: Mediafax) 

 Ministru: 100 de euro la noi valorează cât 200 de euro în Marea Britanie 
Valoarea banilor în România este mult mai mare decât afară, iar 100 de euro valorează cât 200 euro în Marea 
Britanie și cât 150 euro în Germania, spune Ilan Laufer, ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerț și 
Antreprenoriat. 
"Este important să promovați conceptul "value for money". Foarte mulți oameni care vizitează țara noastră sunt 
surprinși de serviciile și de calitatea serviciilor pe care le pot găsi în România și prețul foarte redus pentru acestea. 
Discutăm de la restaurante, la alt tip de servicii, cumpărături și așa mai departe. Este un lucru crucial câteodată, 
când, o companie multinațională decide să vină într-o anumită zonă, pentru că există mulți expați. Și ei își doresc 
un standard de viață cât se poate de bun", le-a spus Laufer, diplomaților și oamenilor de afaceri prezenți, 
informează Agerpres. 
El a precizat că valoarea banilor în România este mult mai mare. "Vă dau un exemplu: 100 de euro în România 
valorează cât 200 de euro în marea Britanie și cât 150 euro în Germania. Valoarea banilor în România este mult 
mai mare. Lucrul acesta este un element serios pe care trebuie să-l vindeți mai departe", a mai arătat ministrul. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reacția Romsilva în cazul tăierii copacilor seculari semnalat de activiștii Greenpeace 
Romsilva a dat un comunicat prin care „respinge cu fermitate acuzațiile calomnioase ale Greenpeace România”, 
după ce activiștii au semnalat tăierea unor copaci seculari într-o pădure cvasivirgină din județul Prahova.  
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Romsilva susține că pădurea în care au avut loc tăierile de copaci nu este încadrată în categoria pădurilor virgine 
sau cvasivirgine și a condamnat acțiunea Greenpeace Romania, care a încercat să împiedice defrișarea.  
„Lucrările silvice efectuate în Unitatea de Producție VI Bratocea, unitatea amenajistică 14A, sunt legale, în 
conformitate cu amenajamentul silvic în vigoare, avizat favorabil de Agenția pentru Mediu Prahova și custodele 
sitului NATURA 2000.  Prin acest aviz, Garda Forestieră Ploiești a confirmat, în urma verificărilor, că pădurea 
respectivă nu îndeplinește criteriile de încadrare în categoria pădurilor cvasivirgine. 
Apreciem că acțiunea în forță a organizației Greenpeace România și a membrilor ei este una ilegală, blocând cu 
bună știință activitatea economică a unei regii de interes național și răspândind deliberat informații false. 
Reamintim că, într-un stat de drept, organizațiile non-guvernamentale nu au atribuții de control, acest drept 
revenind organelor de control ale statului, care pot fi sesizate când există suspiciuni privind fapte ilegale. 
Romsilva deplânge lipsa dialogului și organizarea de astfel de acțiuni în forță, precum și răspândirea cu bună 
știință de informații false. Având în vedere că, recent, organizația Greenpeace România a lansat alte acuzații 
grave și false despre o serie de lucrări silvice derulate în județul Sibiu, constatăm că organizația respectivă 
acționează cu rea credință, având ca obiectiv prejudicierea deliberată a imaginii și intereselor Regiei Naționale a 
Pădurilor – Romsilva. În consecință, Regia Națională a Pădurilor – Romsilva va utiliza toate pârghiile legale pentru 
a recupera prejudiciile create și va sesiza organele de cercetare penală. 
Reamintim că Regia Națională a Pădurilor – Romsilva a introdus deja în Catalogul Național al Pădurilor Virgine și 
Cvasivirgine 9.983 de hectare și în prima jumătate a acestui an a identificat și propus spre includere în acest 
catalog, conform Ordinului de Ministru 2525/2016, încă 3.840,46 de hectare de păduri virgine și cvasivirgine. Acest 
proces este unul în derulare, Romsilva analizând anual, pentru identificarea pădurilor virgine și cvasivirgine, peste 
300 de mii de hectare fond forestier aflat în proprietatea publică a statului. 
De asemenea, 24.679,4 hectare de păduri virgine și seculare de fag au fost introduse recent în Patrimoniul 
Mondial Natural al UNESCO, din acestea, 24.341,3 de hectare fiind în proprietatea publică a statului și 
administrate de Romsilva. 
Obiectivul principal al Regiei Naționale a Pădurilor – Romsilva îl reprezintă gestionarea durabilă a celor peste trei 
milioane de hectare de pădure aflate în proprietatea publică a statului, precum și protejarea biodiversității și 
ecosistemelor din fondul forestier administrat”, transmite Romsilva. 
(Sursa: Digi 24) 
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